
Protokół  Nr XVI/2020

z sesji Rady Miejskiej Borku Wlkp.

odbytej w dniu 30 stycznia 2020 roku

w godz. od 1600 do 1700

W sesji uczestniczyło 13 radnych (ustawowo 15 radnych)  

Obecni:

Chałupniczak Leszek, Dopierała Michał,  Florczyk Damian, Gawroński Romuald, Kędzia 

Piotr, Kubiak Andrzej, Jędrosz Róża, Malicki Roman, Osowicz Artur, Pawlak Tomasz, 

Przybylak Magdalena, Szczepaniak Tomasz, Wojciechowska Elżbieta

Nieobecni radni: Andrzejak Radosław, Gałczyński Jacek

Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu.

Lista obecności zaproszonych gości stanowi załącznik nr 2 do niniejszego protokołu.

Ad.1. Otwarcie obrad.

Otwarcia sesji dokonał Przewodniczący Rady – Tomasz Pawlak, powitał wszystkich

radnych oraz gości.

Ad.2. Ustalenie porządku obrad.

Przewodniczący Rady Miejskiej stwierdził, że Rada jest władna do  podejmowania uchwał, 

gdyż jest zachowane quorum, po czym przedstawił porządek obrad.

1. Otwarcie obrad.
2. Ustalenie porządku obrad.
3. Przyjęcie protokołu z obrad XV  sesji Rady Miejskiej.
4. Sprawozdanie z działalności za rok 2019:

1)  Komisji Rewizyjnej;
2) Komisji Finansów, Rozwoju Gospodarczego i Obszarów Wiejskich;
3) Komisji Oświaty i Spraw Społecznych,
4) Komisji Skarg, Wniosków i Petycji.

5. Plan pracy na rok 2020:
1) Komisji Finansów, Rozwoju Gospodarczego i Obszarów Wiejskich;
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2) Komisji Oświaty i  Spraw Społecznych 
6. Sprawozdanie z działalności Burmistrza.
7. Sprawozdanie z działalności Rady Powiatu.
8. Interpelacje i zapytania radnych.
9. Rozpatrzenie projektów uchwał w sprawie:

1) udzielenia dotacji z budżetu Gminy Borek Wlkp. na wykonanie prac 
konserwatorskich, restauratorskich i robót budowlanych dla obiektów zabytkowych 
wpisanych do rejestru zabytków nie stanowiących własności Gminy Borek Wlkp.;

2) udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu Gostyńskiego w 2020 r.;

3) przyjęcia od Powiatu Gostyńskiego w 2020 roku zadań polegających na utrzymaniu 
dróg powiatowych w zakresie koszenia poboczy i wycinki krzewów; 

4) zmieniająca uchwałę w sprawie ustalenia wysokości opłaty za pobyt dziecka w żłobku
oraz wysokości dodatkowej opłaty za wydłużony pobyt dziecka w żłobku, a także 
maksymalnej wysokości opłaty za wyżywienie;

5) ustalenia średniej ceny jednostki paliwa w Gminie Borek Wlkp. w roku szkolnym 
2019/2020;

6) zamiaru likwidacji Szkoły filialnej im. Edmunda Bojanowskiego w Wycisłowie, 
wchodzącej w skład Zespołu Szkolno – Przedszkolnego w Borku Wlkp.;

7) zamiaru likwidacji Szkoły filialnej w Zalesiu wchodzącej w skład Zespołu Szkolno – 
Przedszkolnego w Borku Wlkp.;

8) zmieniająca uchwałę w sprawie utworzenia Żłobka Publicznego w Karolewie;

9) sprzedaży lokalu mieszkalnego w Zalesiu;

10) Miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego osiedla „Powstańców 
Wielkopolskich 2” – rejon boiska sportowego;

11) Regulaminu udzielania pomocy materialnej o charakterze socjalnym dla uczniów 
zamieszkałych na terenie gminy Borek Wielkopolski.

10. Udzielenie odpowiedzi na interpelacje i zapytania  zgłoszone na poprzedniej sesji.
11.Wolne głosy, wnioski i informacje.
12. Zakończenie.

Następnie Przewodniczący Rady zapytał, czy są uwagi do przedstawionego porządku.

Uwag nie zgłoszono, wobec powyższego Przewodniczący Rady przystąpił do jego realizacji.
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Ad. 3. Przyjęcie protokołu z obrad z XV sesji Rady Miejskiej.

Przewodniczący Rady stwierdził, że radni mieli możliwość zapoznania się z treścią protokołu

z XV sesji Rady Miejskiej, która odbyła się w dniu 12 grudnia 2019 roku i był wyłożony na

stanowisku ds. obsługi Rady Miejskiej, Burmistrza oraz kadr. Następnie zapytał  czy radni

zgłaszają uwagi do protokołu.

Żadnych uwag nie zgłoszono. 

W związku z powyższym Przewodniczący Rady prosił o przegłosowanie jego przyjęcia.

Za przyjęciem protokołu z XV sesji Rady głosowało 13 radnych, nikt nie był  przeciwny  

i nikt nie wstrzymał się od głosowania

Wynik głosowania imiennego:

Za: Chałupniczak Leszek, Dopierała Michał,  Florczyk Damian, Gawroński Romuald, Kędzia 

Piotr, Kubiak Andrzej, Jędrosz Róża, Malicki Roman, Osowicz Artur, Pawlak Tomasz, 

Przybylak Magdalena, Szczepaniak Tomasz, Wojciechowska Elżbieta

Protokół głosowania imiennego stanowi załącznik nr 3 do niniejszego protokołu.

Ad. 4 Sprawozdanie z działalności za rok 2019:
1) Komisji Rewizyjnej;

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej – Artur Osowicz przedstawił powyższe sprawozdanie, 
stanowi ono załącznik nr 4 do niniejszego protokołu.
Uwag nie zgłoszono.

2) Komisji Finansów, Rozwoju Gospodarczego i Obszarów Wiejskich – stanowi 
załącznik nr 5 do niniejszego protokołu.

3) Komisji Oświaty i Spraw Społecznych – stanowi załącznik nr 6 do niniejszego 
protokołu.

4)  Komisji Skarg, Wniosków i Petycji – stanowi załącznik nr 7 do niniejszego 
protokołu.

Ad.5.  Plan pracy na rok 2020:
1) Komisji Finansów, Rozwoju Gospodarczego i Obszarów Wiejskich -– stanowi 
załącznik nr 8 do niniejszego protokołu.
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2) Komisji Oświaty i  Spraw Społecznych – stanowi załącznik nr 9 do niniejszego 
protokołu.

Ad.6. Sprawozdanie z działalności Burmistrza.

Burmistrz złożył sprawozdanie z działalności, które stanowi załącznik nr 10.
Uwag nie zgłoszono.

Ad.7. Sprawozdanie z działalności Rady Powiatu.
Powyższe sprawozdanie złożył Wicestarosta Powiatu – Janusz Sikora – stanowi załącznik nr 
11 do niniejszego protokołu.

Radna Róża Jędrosz zapytała jaka była wydatkowana kwota na położenie nawierzchni Jeżewo
– Jawory.

Wicestarosta Janusz Sikora wyjaśnił, że było to 2400 m za kwotę 286 tys. zł

Radny Romuald Gawroński zapytał, czy droga do Pogorzeli wytrzyma jeszcze trzy lata, 
ponieważ za trzy lata ma być modernizowana. Wskazana droga jest bardzo zniszczona, dziura
na zakręcie w Trzecianowie stwarza duże niebezpieczeństwo dla samochodów.

Wicestarosta Janusz Sikora wyjaśnił, że jeśli chodzi o Siedmiorogów droga ta 4 lata temu 
była wskazana do realizacji w ramach WPF, jednak Powiat najpierw realizuje te zadania, 
które współfinansuje Gmina. Wicestarosta rozumie, że Gmina Borek Wlkp.  4 lata temu nie 
miała możliwości współfinansowania. Przez ten okres napłynęło bardzo dużo wniosków z 
innych gmin i modernizacja wskazanej drogi przed upływem 3 lat będzie bardzo trudna. 
Wicestarosta uważa, że droga ta powinna być zrobiona metodą tradycyjną, porządnie z 
dofinansowaniem Unijnym z współfinansowaniem wszystkich samorządów i w związku z 
tym proponował, aby jeszcze wytrzymać ten czas.

Radny Michał Dopierała uważa, że aby dobrze wykonać tę drogę należy usunąć cały 
drzewostan, który tam jest, ponieważ droga ta jest za wąska. Jest wiele innych drzew, które 
nie rosną tak szybko i tak wysoko np. lipa, którą można podciąć.

Wicestarosta zgodził się z radnym Michałem Dopierałą, że drogę należy poszerzyć, jednak 
nie wszystkie drzewa od razu należy usuwać. 

Burmistrz poinformował, że nie spodobała mu się wypowiedź Wicestarosty, dotycząca 
wykonania tej drogi w 2015 roku, gdyby Gmina Borek Wlkp. w tym uczestniczyła. Nic na 
piśmie nie dostałem. Jedynie były prowadzone rozmowy ze Starostą – panem 
Marcinkowskim, który poinformował, że zadanie to będzie realizowane gdy Gmina Borek 
Wlkp. dofinansuje 1 milion zł oraz Gmina Pogorzela również dofinansuje 1 milion zł. 
Wówczas poinformowałem Starostę, że nie mam tych pieniędzy. Burmistrz jednak zwrócił 
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uwagę, że jest to zadanie Powiatu i jeżeli Powiat chciał ją ratować to należało ją wówczas 
zrobić. Żadnym obowiązkiem żadnej gminy nie jest wspieranie Powiatu, to Powiat wymyślił 
te zasady, gminy z czasem zgodziły się na to, ale nigdzie nie jest to zapisane, że tak być musi.

Wicestarosta poinformował, że to zadanie było w WPF i Burmistrz o tym wiedział, jednak 
stwierdził, że nie ma tych pieniędzy, odcinek który jest na terenie gminy Pogorzela jest w 
lepszym stanie. Jako Wicestarosta zwracam się do Burmistrza oraz Rady Miejskiej Borku 
Wlkp. o współfinansowanie tego zadania.

Radny Michał Dopierała stwierdził, że Gmina ma swoje zadania i Powiat ma swoje, jeśli 
Gmina Borek Wlkp. nie miała tych środków na modernizacje drogi powiatowej to Powiat 
powinien ją zrobić, ponieważ jest to zadanie Powiatu.

Przewodniczący Rady zakończył dyskusję w tym temacie informując, że wspólnie z 
Burmistrzem i Wicestarostą doszliśmy do jakiegoś porozumienia i współpraca z Powiatem 
będzie, natomiast dalsza dyskusja do niczego nie doprowadzi.

Burmistrz zgodził się z Przewodniczącym Rady.

Na tym zakończono dyskusję w tym temacie.

Ad. 8. Interpelacje i zapytania radnych.

Nie wpłynęła żadna interpelacja.

Zapytań również  brak. 

Ad. 9. Rozpatrzenie i podjęcie uchwał w sprawie:

1) udzielenia dotacji z budżetu Gminy Borek Wlkp. na wykonanie prac 
konserwatorskich, restauratorskich i robót budowlanych dla obiektów 
zabytkowych wpisanych do rejestru zabytków nie stanowiących własności Gminy
Borek Wlkp.

Wiceprzewodniczący Rady Romuald Gawroński przedstawił projekt uchwały w powyższej

sprawie.

Po czym Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad projektem.

Uwag nie zgłoszono.

Wobec powyższego Przewodniczący Rady zarządził głosowanie.

Za podjęciem uchwały głosowało 13 radnych, nikt nie był przeciwny i nikt nie wstrzymał się

od  głosowania.  Protokół  z  przeprowadzonego  głosowania  imiennego  stanowi  załącznik  

nr 12 do niniejszego protokołu.

Uchwała Nr XVI/  130 / 2020 w w/w  sprawie stanowi załącznik nr 13 do protokołu.
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Wynik głosowania imiennego:

Za: Chałupniczak Leszek, Dopierała Michał,  Florczyk Damian,  Gawroński Romuald, Kędzia

Piotr, Kubiak Andrzej, Jędrosz Róża, Malicki Roman, Osowicz Artur, Pawlak Tomasz, 

Przybylak Magdalena, Szczepaniak Tomasz, Wojciechowska Elżbieta

2) udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu Gostyńskiego w 2020 r.
Wiceprzewodniczący Rady Tomasz Szczepaniak  przedstawił projekt uchwały w powyższej

sprawie.

Po czym Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad projektem, prosząc o opinię 

Komisji Rady:

1)  Rewizyjna – opinia pozytywna;

2) Oświaty i Spraw Socjalnych – opinia pozytywna;

3) Finansów, Rozwoju Gospodarczego i Obszarów Wiejskich – opinia pozytywna;

Uwag nie zgłoszono.

Wobec powyższego Przewodniczący Rady zarządził głosowanie.

Za podjęciem uchwały głosowało 13 radnych, nikt nie był przeciwny i nikt nie  wstrzymał się

od głosowania. Protokół z przeprowadzonego głosowania imiennego stanowi załącznik nr 14

do niniejszego protokołu.

Uchwała Nr XVI / 131 / 2020 w w/w  sprawie stanowi załącznik nr 15  do protokołu.

Wynik głosowania imiennego:

Za: Chałupniczak Leszek, Dopierała Michał, Florczyk Damian, Gawroński Romuald, Kędzia 

Piotr, Kubiak Andrzej, Jędrosz Róża, Malicki Roman, Osowicz Artur, Pawlak Tomasz, 

Przybylak Magdalena, Szczepaniak Tomasz, Wojciechowska Elżbieta

3) przyjęcia od Powiatu Gostyńskiego w 2020 roku zadań polegających na 
utrzymaniu dróg powiatowych w zakresie koszenia poboczy i wycinki krzewów

Wiceprzewodniczący Rady Romuald Gawroński  przedstawił projekt uchwały w powyższej

sprawie.

Po  czym  Przewodniczący  Rady  otworzył  dyskusję  nad  projektem,  prosząc  o  opinię  

Komisji Rady:
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1) Rewizyjna – opinia pozytywna;

2) Oświaty i Spraw Socjalnych – opinia pozytywna;

3) Finansów, Rozwoju Gospodarczego i Obszarów Wiejskich – opinia pozytywna;

Radna  Magdalena  Przybylak  zapytała  na  ile  wykoszeń  wystarczy  środków,  które  Powiat

przekazuje na realizację tego zadania,  ponieważ w ubiegłym roku był  problem, było  zbyt

mało środków. 

Burmistrz poinformował, że chodzi o dwa wykoszenia, wiąże się to również ze zbieraniem

śmieci oraz przycinką krzaków.

Innych pytań nie zgłoszono.

Wobec powyższego Przewodniczący Rady zarządził głosowanie.

Za podjęciem uchwały głosowało 13 radnych, nikt nie był przeciwny i nikt nie  wstrzymał się

od głosowania. Protokół z przeprowadzonego głosowania imiennego stanowi załącznik nr  16

do niniejszego protokołu.

Uchwała Nr XVI / 132 / 2020 w w/w  sprawie stanowi załącznik nr 17 do protokołu.

Wynik głosowania imiennego:

Za: Chałupniczak Leszek, Dopierała Michał, Florczyk Damian, Gawroński Romuald, 

Kędzia Piotr, Kubiak Andrzej, Jędrosz Róża, Malicki Roman, Osowicz Artur, Pawlak 

Tomasz, Przybylak Magdalena, Szczepaniak Tomasz, Wojciechowska Elżbieta

4) zmieniająca uchwałę w sprawie ustalenia wysokości opłaty za pobyt dziecka w 
żłobku oraz wysokości dodatkowej opłaty za wydłużony pobyt dziecka w żłobku, a
także maksymalnej wysokości opłaty za wyżywienie

Wiceprzewodniczący Rady Tomasz Szczepaniak przedstawił projekt uchwały w powyższej

sprawie.

Po  czym  Przewodniczący  Rady  otworzył  dyskusję  nad  projektem,  prosząc  o  opinię  

Komisji Rady:

1) Rewizyjna – opinia pozytywna;

2) Oświaty i Spraw Socjalnych – opinia pozytywna;

3) Finansów, Rozwoju Gospodarczego i Obszarów Wiejskich – opinia pozytywna;
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Uwag nie zgłoszono.

Wobec powyższego Przewodniczący Rady zarządził głosowanie.

Za podjęciem uchwały głosowało 13 radnych, nikt nie był przeciwny i nikt nie  wstrzymał się

od głosowania. Protokół z przeprowadzonego głosowania imiennego stanowi załącznik nr 18

do niniejszego protokołu.

Uchwała Nr XVI / 133 / 2020 w w/w  sprawie stanowi załącznik nr 19 do protokołu.

Wynik głosowania imiennego:

Za:  Chałupniczak Leszek, Dopierała Michał, Florczyk Damian, Gawroński Romuald, Kędzia 

Piotr, Kubiak Andrzej, Jędrosz Róża, Malicki Roman, Osowicz Artur, Pawlak Tomasz, 

Przybylak Magdalena, Szczepaniak Tomasz, Wojciechowska Elżbieta

5) ustalenia średniej ceny jednostki paliwa w Gminie Borek Wlkp. w roku szkolnym 
2019/2020

Wiceprzewodniczący Rady Romuald Gawroński przedstawił projekt uchwały w powyższej

sprawie.

Po  czym  Przewodniczący  Rady  otworzył  dyskusję  nad  projektem,  prosząc  o  opinię  

Komisji Rady:

1) Rewizyjna – opinia pozytywna;

2) Oświaty i Spraw Socjalnych – opinia pozytywna;

3) Finansów, Rozwoju Gospodarczego i Obszarów Wiejskich – opinia pozytywna;

Uwag nie zgłoszono.

Wobec powyższego Przewodniczący Rady zarządził głosowanie.

Za podjęciem uchwały głosowało 13 radnych, nikt nie był przeciwny i nikt nie  wstrzymał się

od głosowania. Protokół z przeprowadzonego głosowania imiennego stanowi załącznik nr 20

do niniejszego protokołu.

Uchwała Nr XVI /134 / 2020 w w/w  sprawie stanowi załącznik nr 21 do protokołu.

Wynik głosowania imiennego:

Za: Chałupniczak Leszek, Dopierała Michał, Florczyk Damian, Gawroński Romuald, Kędzia 

Piotr, Kubiak Andrzej, Jędrosz Róża, Malicki Roman, Osowicz Artur, Pawlak Tomasz, 

Przybylak Magdalena, Szczepaniak Tomasz, Wojciechowska Elżbieta
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6) zamiaru likwidacji Szkoły filialnej im. Edmunda Bojanowskiego w Wycisłowie, 
wchodzącej w skład Zespołu Szkolno – Przedszkolnego w Borku Wlkp.

Wiceprzewodniczący Rady Tomasz Szczepaniak przedstawił projekt uchwały w powyższej

sprawie.

Po  czym  Przewodniczący  Rady  otworzył  dyskusję  nad  projektem,  prosząc  o  opinię  

Komisji Rady:

1) Rewizyjna – opinia pozytywna;

2) Oświaty i Spraw Socjalnych – opinia pozytywna;

3) Finansów, Rozwoju Gospodarczego i Obszarów Wiejskich – opinia pozytywna;

Uwag nie zgłoszono.

Wobec powyższego Przewodniczący Rady zarządził głosowanie.

Za podjęciem uchwały głosowało 11 radnych, nikt nie był przeciwny , 2 radnych wstrzymało

się od głosowania. Protokół z przeprowadzonego głosowania imiennego stanowi załącznik nr

22 do niniejszego protokołu.

Uchwała Nr XVI /135 / 2020 w w/w  sprawie stanowi załącznik nr 23 do protokołu.

Wynik głosowania imiennego:

Za: Chałupniczak Leszek, Dopierała Michał, Florczyk Damian, Gawroński Romuald, Kędzia 

Piotr, Malicki Roman, Osowicz Artur, Pawlak Tomasz, Przybylak Magdalena, Szczepaniak 

Tomasz, Wojciechowska Elżbieta

Wstrzymał się:  Kubiak Andrzej, Jędrosz Róża

7) zamiaru likwidacji Szkoły filialnej w Zalesiu wchodzącej w skład Zespołu Szkolno
– Przedszkolnego w Borku Wlkp.

Wiceprzewodniczący Rady Romuald Gawroński przedstawił projekt uchwały w powyższej

sprawie.

Po  czym  Przewodniczący  Rady  otworzył  dyskusję  nad  projektem,  prosząc  o  opinię  

Komisji Rady:

1) Rewizyjna – opinia pozytywna;

2) Oświaty i Spraw Socjalnych – opinia pozytywna;

3) Finansów, Rozwoju Gospodarczego i Obszarów Wiejskich – opinia pozytywna;
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Uwag nie zgłoszono.

Wobec powyższego Przewodniczący Rady zarządził głosowanie.

Za podjęciem uchwały głosowało 12 radnych, nikt nie był przeciwny 1 radny  wstrzymał się

od głosowania. Protokół z przeprowadzonego głosowania imiennego stanowi załącznik nr 24

do niniejszego protokołu.

Uchwała Nr XVI /136 / 2020 w w/w  sprawie stanowi załącznik nr 25 do protokołu.

Wynik głosowania imiennego:

Za: Chałupniczak Leszek, Dopierała Michał, Florczyk Damian, Gawroński Romuald, Kędzia 

Piotr, Jędrosz Róża, Malicki Roman, Osowicz Artur, Pawlak Tomasz, Przybylak Magdalena, 

Szczepaniak Tomasz, Wojciechowska Elżbieta

Wstrzymał się: Kubiak Andrzej

8) zmieniająca uchwałę w sprawie utworzenia Żłobka Publicznego w Karolewie

Wiceprzewodniczący Rady Tomasz Szczepaniak przedstawił projekt uchwały w powyższej

sprawie.

Po  czym  Przewodniczący  Rady  otworzył  dyskusję  nad  projektem,  prosząc  o  opinię  

Komisji Rady:

1) Rewizyjna – opinia pozytywna;

2) Oświaty i Spraw Socjalnych – opinia pozytywna;

3) Finansów, Rozwoju Gospodarczego i Obszarów Wiejskich – opinia pozytywna;

Uwag nie zgłoszono.

Wobec powyższego Przewodniczący Rady zarządził głosowanie.

Za podjęciem uchwały głosowało 13 radnych, nikt nie był przeciwny i nikt nie  wstrzymał się

od głosowania. Protokół z przeprowadzonego głosowania imiennego stanowi załącznik nr 26

do niniejszego protokołu.

Uchwała Nr XVI /137 / 2020 w w/w  sprawie stanowi załącznik nr 27 do protokołu.
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Wynik głosowania imiennego:

Za: Chałupniczak Leszek, Dopierała Michał, Florczyk Damian, Gawroński Romuald, Kędzia 

Piotr, Kubiak Andrzej, Jędrosz Róża, Malicki Roman, Osowicz Artur, Pawlak Tomasz, 

Przybylak Magdalena, Szczepaniak Tomasz, Wojciechowska Elżbieta

9) sprzedaży lokalu mieszkalnego w Zalesiu

Wiceprzewodniczący Rady Romuald Gawroński przedstawił projekt uchwały w powyższej

sprawie.

Po  czym  Przewodniczący  Rady  otworzył  dyskusję  nad  projektem,  prosząc  o  opinię  

Komisji Rady:

1) Rewizyjna – opinia pozytywna;

2) Oświaty i Spraw Socjalnych – opinia pozytywna;

3) Finansów, Rozwoju Gospodarczego i Obszarów Wiejskich – opinia pozytywna;

Radny Michał Dopierała zapytał jaka jest cena tego lokalu.

Burmistrz wyjaśnił, że kosztorys jest w trakcie sporządzania, Rada ma podjąć uchwałę czy

lokal ma być sprzedany. Jest to lokal, który został w wyniku zamiany lokali z panią Mucha.

Innych pytań nie zgłoszono.

Wobec powyższego Przewodniczący Rady zarządził głosowanie.

Za podjęciem uchwały głosowało 13 radnych, nikt nie był przeciwny i nikt nie  wstrzymał się

od głosowania. Protokół z przeprowadzonego głosowania imiennego stanowi załącznik nr 28

do niniejszego protokołu.

Uchwała Nr XVI /138 / 2020 w w/w  sprawie stanowi załącznik nr 29  do protokołu.

Wynik głosowania imiennego:

Za: Chałupniczak Leszek, Dopierała Michał, Florczyk Damian, Gawroński Romuald, Kędzia 

Piotr, Kubiak Andrzej, Jędrosz Róża, Malicki Roman, Osowicz Artur, Pawlak Tomasz, 

Przybylak Magdalena, Szczepaniak Tomasz, Wojciechowska Elżbieta
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10) Miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego osiedla „Powstańców 
Wielkopolskich 2” – rejon boiska sportowego

Wiceprzewodniczący Rady Tomasz Szczepaniak przedstawił projekt uchwały w powyższej

sprawie.

Po  czym  Przewodniczący  Rady  otworzył  dyskusję  nad  projektem,  prosząc  o  opinię  

Komisji Rady:

1) Rewizyjna – opinia pozytywna;

2) Oświaty i Spraw Socjalnych – opinia pozytywna;

3) Finansów, Rozwoju Gospodarczego i Obszarów Wiejskich – opinia pozytywna;

Uwag nie zgłoszono.

Wobec powyższego Przewodniczący Rady zarządził głosowanie.

Za podjęciem uchwały głosowało 11 radnych, nikt nie był przeciwny 2 radnych  wstrzymało

się od głosowania. Protokół z przeprowadzonego głosowania imiennego stanowi załącznik nr

30  do niniejszego protokołu.

Uchwała Nr XVI /139 / 2020 w w/w  sprawie stanowi załącznik nr 31 do protokołu.

Wynik głosowania imiennego:

Za: Chałupniczak Leszek, Dopierała Michał, Gawroński Romuald, Kędzia Piotr, Kubiak 

Andrzej, Jędrosz Róża, Malicki Roman, Osowicz Artur, Pawlak Tomasz, Szczepaniak 

Tomasz, Wojciechowska Elżbieta

Wstrzymało się: Florczyk Damian, Przybylak Magdalena

11) Regulaminu udzielania pomocy materialnej o charakterze socjalnym dla uczniów
zamieszkałych na terenie gminy Borek Wielkopolski

Wiceprzewodniczący Rady Romuald Gawroński przedstawił projekt uchwały w powyższej

sprawie.

Po  czym  Przewodniczący  Rady  otworzył  dyskusję  nad  projektem,  prosząc  o  opinię  

Komisji Rady:

1) Rewizyjna – opinia pozytywna;

2) Oświaty i Spraw Socjalnych – opinia pozytywna;

3) Finansów, Rozwoju Gospodarczego i Obszarów Wiejskich – opinia pozytywna;
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Uwag nie zgłoszono.

Wobec powyższego Przewodniczący Rady zarządził głosowanie.

Za podjęciem uchwały głosowało 13 radnych, nikt nie był przeciwny i nikt nie  wstrzymał się

od głosowania. Protokół z przeprowadzonego głosowania imiennego stanowi załącznik nr 32

do niniejszego protokołu.

Uchwała Nr XVI /140 / 2020 w w/w  sprawie stanowi załącznik nr 33  do protokołu.

Wynik głosowania imiennego:

Za: Chałupniczak Leszek, Dopierała Michał, Florczyk Damian, Gawroński Romuald, Kędzia 

Piotr, Kubiak Andrzej, Jędrosz Róża, Malicki Roman, Osowicz Artur, Pawlak Tomasz, 

Przybylak Magdalena, Szczepaniak Tomasz, Wojciechowska Elżbieta

Ad. 10. Udzielenie odpowiedzi na interpelacje i zapytania zgłoszone na poprzedniej sesji.

Brak interpelacji i zapytań na poprzedniej sesji.

Ad. 11. Wolne głosy i wnioski.

W  tym  punkcie  w  związku  z  zapytaniem  radnego  Damiana  Florczyka  na  posiedzeniu

wspólnym  Komisji  Rady  dotyczącym  budowy  elektrowni  wiatrowych  na  terenie  naszej

gminy,  Burmistrz  przedstawił  wyjaśnienia  firmy  Eko  Energia  Wielkopolska  Sp.  z  o.o.  

i Wspólnicy Sp. k. dotyczące budowy elektrowni wiatrowych w gminie Borek Wlkp., pismo

stanowi załącznik nr 34 do niniejszego protokołu.

Ponadto  Burmistrz  poinformował,  że  w  Ministerstwie  związanym  z  tym  tematem  trwają

konsultacje z panią minister Milewicz na temat odpowiedniej ustawy, która da możliwość

uruchomienia i funkcjonowania wiatraków również na terenie naszej gminy.

Ponadto Burmistrz poinformował, że już w poprzedniej kadencji rozpoczął starania o główny

punkt  zasilania.  Wstępnie  podpisaliśmy  z  ENEĄ  porozumienie  na  sprzedaż  działki  pod

główny  punkt  zasilania,  którą  ENEA  wykupi.  Burmistrz  wyjaśnił,  że  są  dwa  kierunki

opracowywania, jeden to taki, że może zakończyć się za dwa lata i drugi, że za rok, a sama

budowa to kwestia kilku miesięcy.

Następnie głos zabrał radny Damian Florczyk, który  podziękował Burmistrzowi za szybkie 

i szczegółowe wyjaśnienie sprawy budowy elektrowni wiatrowych. Po za tym radny zwrócił

się do Przewodniczącego Rady, o jego wcześniejszą wypowiedź w której poinformował, że
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wraz z  Burmistrzem i Wicestarostą prowadzą jakieś ustalenia, czy coś odbywa się poza Radą,

Rada o tym nie wie. Prosił o wyjaśnienie tej wypowiedzi.

Przewodniczący Rady stwierdził, że w czasie tej wypowiedzi miał na myśli, iż w tej kadencji

ustaliliśmy, my – jako Rada, Burmistrz i Wicestarosta o współpracy w temacie remontu dróg

powiatowych i to miał na myśli. Dodał, że poza Radą nie są prowadzone żadne rozmowy w

trójkącie Przewodniczący Rady, Burmistrz i Wicestarosta.

Następnie Burmistrz dodał, że gospodarzem Gminy jest Burmistrz, na terenie gminy znajdują

się  drogi  powiatowe  i  jakieś  wstępne  rozmowy  są  prowadzone  przed  przygotowaniem

jakiejkolwiek  uchwały,  jednak  ostatecznie  decyzję  podejmuje  Rada  Miejska.  Ponadto

stwierdził, że jest niemożliwe, aby przygotowywać projekt uchwały o wsparciu finansowym

dla Powiatu i nie rozmawiać z władzami powiatowymi.

Wicestarosta poinformował ponadto, że „aby przedostać się przez radnych powiatu z innych

gmin i wyeksponować zadania z naszej gminy winno być współfinansowanie modernizacji

dróg powiatowych, a jest to dla dobra naszej gminy. Jeżeli w tym momencie inne gminy mają

możliwość współfinansowania, to Powiat idzie w tamtym kierunku. Na temat modernizacji

drogi Siedmiorogów, były prowadzone rozmowy z Burmistrzem. Wicestarosta wyjaśnił, że

wówczas  zaproponował,  aby  to  zadanie  wykonać  kompleksowo.”

Następnie  Wicestarosta  podziękował  za  wsparcie  w  roku  ubiegłym,  liczy  również  na

współpracę w obecnym roku przy modernizacji dróg powiatowych.

Wiceprzewodniczący Rady – Romuald Gawroński poinformował, że mając dwóch radnych w

Powiecie możemy liczyć na wykonanie tych  zadań.

Wiceprzewodniczący  Rady  –  Tomasz  Szczepaniak  wnioskował  do  Burmistrza  

o  przedstawienie sprawy ochrony powietrza.

Burmistrz  wyjaśnił,  że   pracownik  Urzędu  Miejskiego  w  Borku  Wlkp.  –  Mirosław

Twardowski  ukończył  szkolenie  i  uzyskał  certyfikat   umożliwiający  mu  wstęp  na  daną

posesję   (przy współpracy policji,  jeśli  ktoś  będzie  stawiał  opór),  celem pobrania  próbek

spalanego materiału w piecach. Dodał także, że kara za spalanie odpadów komunalnych na

terenie  miasta  i  gminy  może  wynieść  5  tys.  zł.  Na  początku  będą  wydawane  ulotki
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informacyjne  o  zakazie  spalania  odpadów.  Mieszkańcy  sami  już  zgłaszają,  które  posesje

należy skontrolować, w dniu dzisiejszym mamy już kilkanaście zgłoszeń, tworzymy mapę  

i najbardziej zapełnia się na wioskach. 

Radny  Michał  Dopierała  zwrócił  się  do  Wicestarosty  –  Janusza  Sikory  o  wyjasnienie,

dlaczego twierdzi,  że metoda,  którą był  wykonywany odcinek z Jeżewa nie nadaje się na

modernizację drogi w Siedmiorogowie.

 Wicestarosta  wyjaśnił,  że  metoda  „slurry  silkl”  jest  mniej  kosztowna,  ale  też  droga  ma

mniejszą wytrzymałość. Droga z Borku Wlkp. do Pogorzeli jest drogą NR 1 (najważniejszą),

część drzew musi być usunięta, ponieważ korzenie niszczą drogę, ale muszą wypowiedzieć

się  fachowcy  w  tym  temacie.  Droga  ta  daje  większą  możliwość  pozyskania  środków

zewnętrznych.

Radna Róża Jędrosz zapytała, czy możemy liczyć na załatanie dziur w drodze powiatowej od

Jawor do Koszkowa, czy będziemy czekać na położenie nowej nawierzchni.

Wicestarosta wyjaśnił, że w chwili obecnej trwają prace przygotowawcze, czeka również na

decyzję Burmistrza jakie będą możliwości wsparcia tej inwestycji. Wykonanie tej drogi jest

planowana metodą „slurry silkl” , a w miejscu „zapadnięcia drogi” metodą tradycyjną, będzie

również wykonane profilowanie drogi.

Następnie głos zabrał radny Damian Florczyk, który poruszył sprawę reprezentowania Rady

Miejskiej  (na zewnątrz) przez Przewodniczącego Rady w czasie uroczystości  kościelnych,

państwowych, lub mniej formalnych spotkań. 

Radny odczytał art. 19 ustawy o samorządzie gminnym, między innymi:

„ust. 1. Rada gminy wybiera ze swego grona przewodniczącego i 1-3 wiceprzewodniczących”

Rada  Miejska  wybrała   na  sesji  inauguracyjnej  przewodniczącego  rady  i  dwóch

wiceprzewodniczących.

„ust.2.  Zadaniem  przewodniczącego  rady  jest  wyłącznie  organizowanie  pracy  rady  oraz

prowadzenie obrad rady.” czyli kierowanie radą i jej obradom. 

Dodał,  że  przewodniczący i  wiceprzewodniczący nie  są  organami  Gminy.  Ponadto  radny

odczytał  orzeczenie  Sądu  Administracyjnego  w  Gliwicach  na  temat  zadania

przewodniczącego rady – zgodnie z art. 19 ust. 2 ustawy o samorządzie gminnym. 
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Zgodnie  z  ustawą  przewodniczący  może  odbierać  oświadczenia  majątkowe  od  radnych,

podpisuje także uchwały. Radny zauważa, że ustawa milczy w kwestii reprezentowana rady

na zewnątrz.  Radny dodał,  że  art.  17  Statutu  Gminy Borek Wlkp.  określił  także  zadania

przewodniczącego rady.

Radny  przedstawił  również  wyrok  Wojewódzkiego  Sądu  Administracyjnego  w  Lublinie,

Wojewódzki Sąd w Szczecinie oraz rozstrzygnięcie nadzorcze Wojewody Wielkopolskiego –

Zbigniewa Hofmana,  dotyczące zadań przewodniczącego rady, jakie wynikają wyłącznie z

art. 19 ust.2 ustawy o samorządzie gminnym.

Radny  Andrzej  Kubiak  wnioskował  o  naprawę  chodnika  w  Zalesiu  oraz  studzienki  na

zakręcie w Zalesiu.

Wicestarosta wnioskował aby mieszkańcy zwracali uwagę na prawidłowe wykonanie prac po

położeniu linii światłowodowych.

Następnie  Przewodniczący  Rady  poprosił  radnego  Damiana  Florczyka  o  przedłożenie

swojego wystąpienia na piśmie, ponieważ chciałby się do niego ustosunkować.

Radny Damian Florczyk „ja nie zadawałem pytań, przedstawiłem pewną tematykę”.

Przewodniczący Rady „ ja poczułem się, że to  w pewnym sensie jest zarzut pod moją osobę 

i chce się ustosunkować”.

Radny Damian Florczyk „to nie jest zarzut i pan nie będzie prawa ustalał, niech pan przeczyta

ustawę  i  zobaczy,  czy  może  reprezentować  Radę  i  wypowiadać  się  w  imieniu  Rady,  ja

odpowiedzi nie oczekuję, bo odpowiedź jest w przepisach prawa”.

Przewodniczący Rady „ale ja się ustosunkuję”.

Innych uwag nie zgłoszono.
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Ad.12. Zakończenie.

W  związku  z  wyczerpaniem   porządku  obrad  oraz  brakiem  innych  głosów

Przewodniczący Rady – Tomasz Pawlak zakończył XVI sesję Rady Miejskiej Borku Wlkp.

Protokołowała Przewodniczący Rady

Wiesława Wójcik Tomasz Pawlak
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